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Protokół Nr XXX.2014 

z sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 31 marca 2014 roku 

 

1. Otwarcie obrad XXX sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
Otwarcia obrad XXX sesji Rady Powiatu Żagańskiego dokonała Przewodnicząca Rady Ewa 

Gancarz o godz. 10
00

, stwierdzając na sali obecność 17 radnych i ważność obrad sesji.  

Ponadto na sali obecni byli: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Sekretarz Powiatu Iwona Hrynie-

wiecka, Michał Zwolak Aplikant Radcowski Kancelarii Prawniczej Skibiński, Dyrektor 105 

Szpitala Wojskowego w Żarach Sławomir Gaik, Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Żaganiu Marek Ławrecki, Komendant Powiatowy Policji w Żaganiu Artur Kamiń-
ski, dyrektorzy pozostałych jednostek organizacyjnych, naczelnicy wydziałów Starostwa Po-

wiatowego, prasa lokalna oraz Pani Danuta Hrycak, Pani Wioletta Sosnowska, Pani Jadwiga 

Parecka, Pan Jan Mazur,  - laureaci plebiscytu „Lubuszanin Roku 2013”. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Starostę Annę Michalczuk o wręczenie zapro-

szonym laureatom tytułów i wyróżnień. 

Starosta Anna Michalczuk oraz Redaktor Gazety Lubuskiej Małgorzata Trzcionkowska gratu-

lowały i wręczały laureatom tytuły i wyróżnienia. Do życzeń i gratulacji dołączyli się Prze-

wodnicząca Rady Ewa Gancarz oraz Wiceprzewodniczący Rady Paweł Lichtański. 

2.  Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła proponowany porządek obrad i udzieliła 

głosu Staroście Annie Michalczuk. 

Starosta Anna Michalczuk w imieniu Zarządu Powiatu zaproponowała wprowadzenie do po-

rządku obrad n/w zmiany: 

   - zdjąć z obrad projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Pana Zbigniewa 

Randla na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisa-

nym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

   - zdjąć z obrad projekt uchwały w sprawie zasad ustalania diet przysługujących radnym oraz 

zwrotu kosztów podróży służbowych, 

   oraz: 

   - zwiększyć wysokość dotacji o 3000 zł w projekcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Wniebowzięcia NMP w Żaganiu na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

   - zwiększyć wysokość dotacji o 1000 zł w projekcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

celowej dla Parafii Rzymsko Katolickiej p.w. Narodzenia NMP w Chotkowie na prace kon-

serwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru za-

bytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddawała kolejno pod głosowanie proponowane zmiany. 

Rada Powiatu jednogłośnie wyraziła zgodę na wprowadzenie proponowanych zmian. 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad XXX sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIX z sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 31 stycznia 2014 roku. 

                     4. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

            5. Zabezpieczenie opieki medycznej w powiecie żagańskim. 

            6. Stan bezpieczeństwa przeciwpożarowego i ocena zagrożeń powiatu żagańskiego. 
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            7. Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie żagańskim. 

               8. Sprawozdanie Zarządu Powiatu Żagańskiego z realizacji programu współpracy Powiatu 

Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi dzia-

łalność pożytku publicznego w roku 2013. 

                     9. Interpelacje radnych. 

                   10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 1) zmian budżetu, 

    2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2014 – 2022, 

    3) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Świętego Andrzeja 

Apostoła w Jabłonowie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagań-
skiego, 

   4) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Wniebowzięcia NMP  

w Żaganiu na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

    5) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Świętego Bartłomieja 

Apostoła w Miłakowie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagań-
skiego, 

   6) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko Katolickiej p.w. Narodzenia NMP  

w Chotkowie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

    7) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Jana Chrzciciela w Dzie-

trzychowicach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabyt-

ku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

    8) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2014 roku, 

    9) nieodpłatnego nabycia nieruchomości w formie darowizny na rzecz Powiatu Żagańskiego 

od Skarbu Państwa, 

  10) zmiany uchwały Nr IV/5/2011 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 stycznia 2011 r.  

w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Żagań-

skiego na lata 2011 – 2018. 

      11. Odpowiedzi na interpelacje. 

      12. Wnioski. 

      13. Informacje i oświadczenia. 

      14. Zamknięcie obrad XXX sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie porządek posiedzenia po wprowadzonych zmia-

nach. 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach został przyjęty jednogłośnie. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIX z sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 31 stycznia 2014 

roku. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: do zapoznania się z protokołem XXIX sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 31 stycznia 2014 roku zostali wyznaczeni Radna Anna Michalczuk oraz Radny 

Jan Sosnowski, proszę o przedstawienie opinii. 

Radna Anna Michalczuk: z protokołem zapoznałam się i nie wnoszę uwag. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: Radny Jan Sosnowski jest nieobecny na dzisiejszej sesji i nie 

zapoznał się z protokołem. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie protokół z XXIX sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 31 stycznia 2014 roku. 
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Protokół z XXIX sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 31 stycznia 2014 roku został przyjęty 

jednogłośnie przy udziale 17 radnych. 

4. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: informację z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami Radni 

otrzymali do zapoznania się przed sesją, czy Radni mają pytania do przedstawionej informacji? 

Radny Andrzej Chodań: na posiedzeniu Zarządu w dniu 31 stycznia 2014 roku zdecydowano  

o skierowaniu wniosku o objęcie nadzorem Prokuratury Okręgowej w Zielonej Górze sprawy dot. 

sygn. DS.1179/13 zawiadomienie z dnia 6 września 2013 r. do Prokuratury Rejonowej w Żaganiu. 

Dotyczy zawiadomienia skierowanego do Prokuratury Rejonowej w Żaganiu w sprawie możliwo-

ści popełnienia przestępstwa przez Dyrektora ZSTH w Żaganiu. Proszę o rozwinięcie tego punktu. 

Starosta Anna Michalczuk: ponieważ Komenda Powiatowa Policji w Żaganiu prowadziła czynno-

ści wyjaśniające, z których wynikało, że sprawa jest bardzo poważna, w związku z tym Prokuratu-

ra Okręgowa przyjrzała się przeprowadzonym przez Komendę Powiatową Policji czynnościom  

i w chwili obecnej zostało wszczęte śledztwo a sprawa przekazana przez Prokuraturę Okręgową  
w Żaganiu do Komendy Wojewódzkiej Policji w Gorzowie Wlkp. 

Radny Leon Cuprych: na posiedzeniu Zarządu w dniu 20 marca 2014 roku po zapoznaniu się  
z opinią prawną, jednogłośnie nie wyrażono zgody na zwiększenie zakresu inwestycji drogowej 

„Przebudowa drogi powiatowej 1071F w Brzeźnicy”. Na wykonanie w/w zadania został ogłoszo-

ny i przeprowadzony przetarg nieograniczony, na podstawie którego powiat żagański zawarł  

w dniu 13 marca 2014 roku umowę z wykonawcą na realizację zadania. Zmiana umowy dokona-

na niezgodnie z przepisami prawa zamówień publicznych podlega unieważnieniu. Chciałem 

powiedzieć, że w tej sprawie odbyły się dwa spotkania z Zarządem oraz z Wójtem Gminy 

Brzeźnica i doszło do pewnego porozumienia, że będzie współfinanoswane 50/50 dalszy etap 

drogi, czy w tym temacie zostały podjęte procedury zawarcia porozumienia, czy takie porozu-

mienie jest już przygotowane, podpisane?  

Wicestarosta Henryk Janowicz: jest to zadanie współfinansowane 50/50, takie uzgodnienia po 

rozmowie z Wójtem Zarząd przyjął. Wskazane środki musimy znaleźć w budżecie i w odpowied-

nim czasie wrócimy do tego tematu, bo to nie jest tak, że już dzisiaj będziemy zawierać porozu-

mienie, bo to może potrwać około miesiąca, z tego względu, oczekujemy również na sygnał z 

Gminy, że te środki będą zabezpieczone w budżecie gminy. 

Radny Leon Cuprych: trochę mnie to dziwi, bo ja uczestniczyłem w uzgodnieniach i w jaki 

sposób gmina ma reagować skoro nie ma jeszcze porozumienia? A ponadto środki w budżecie 

powiatu są, oszczędności wynikające z przeprowadzonego przetargu, który dotyczy tej drogi. 

Starosta Anna Michalczuk: oszczędności owszem są, ale niestety ten wniosek, który składaliśmy 

do tzw. „Schetynówek” nie przewiduje prac uzupełniających i jeżeli chcemy robić kolejny 

odcinek drogi w Brzeźnicy to musimy dokonać weryfikacji całej dokumentacji, rozpocząć całą 
procedurę przetargową i jakby wykonujemy całkiem nowe zadanie. To nie jest w ramach tamtego 

zadania i tamtych oszczędności poprzetargowych, jakby kontynuacja zadania, bo tego nie 

możemy zrobić. W związku z tym odbyła się rozmowa z Wójtem Brzeźnicy, przy której był 

obecny Członek Zarządu Tadeusz Kosmatka, i odniosłam wrażenie, że Wójt zaakceptował naszą 
propozycję, do niej się przychylił oraz zaakceptował nasze procedury, dlatego uznaliśmy temat za 

zamknięty. Więc nie wiem skąd te pytania. 

Rady Leon Cuprych: ja, jako Radny mam prawo pytać, zwłaszcza, że mogę postawić pytanie, 

dlaczego tego nie zrobiono w pierwszym etapie?  

Członek Zarządu Tadeusz Kosmatka: w tym temacie ważna jest dobra wola, bo my mamy dobrą 
wolę wykonania tego odcinka drogi. Na posiedzeniu Zarządu sprawa została przegłosowana, ale 

całą procedurę musimy wykonać i proszę być spokojnym, bo na poważnie podchodzimy do tego, 

żeby to zadanie wykonać, ale musi być sporządzona nowa procedura.  
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Wicestarosta Henryk Janowicz: mówimy o całkiem nowym zadaniu, w tej chwili jesteśmy po, 

przetargu, inwestycja za prawie 2.500.00,00 zł trwa i to nie ma nic wspólnego z dalszą częścią 
drogi. Ja rozumiem, że chciałoby się dużo, tylko trzeba na to znaleźć środki, my musimy popa-

trzeć na możliwości finansowe powiatu, ale nikt nie powiedział, że nie będziemy tego realizować. 
Propozycja została przedstawiona Wójtowi w sposób rzeczowy i została zaakceptowana. Zadanie 

to należy wykonać kompleksowo tzn. chodniki i jezdnia. Rozpoczęta inwestycja realizowana jest 

z pozyskanych środków z Urzędu Wojewódzkiego, po przetargu zostały nam już „urwane”. 

Zaoszczędziliśmy 250.000,00 zł, ale część Wojewoda już zabrał i my część swoich środków 

musimy oddać i zabezpieczyć. Dlatego Zarząd Powiatu pracuje nad tym, aby te środki zabezpie-

czyć, przedstawić Radzie Powiatu i w między czasie przygotowywać odpowiednią dokumentację. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Lichtański: sprzedaż majątku ruchomego warsztatów szkolnych 

ZSTiL w Żaganiu, czy udało się już ten majątek sprzedać a jeżeli nie to, na jakim etapie jest to 

postępowanie? 

Starosta Anna Michalczuk: procedury sprzedaży majątku zostały zachowane, ogłoszenia pojawiły 

się w prasie lokalnej i ogólnopolskiej. Pierwsza aukcja odbyła się, kilka przedmiotów zostało 

sprzedanych. Ponownie odbyła się kolejna aukcja i w tej chwili zadanie zostało zakończone  

i inwestycja jest prowadzona, nie jest zagrożona i wszystko odbywa się zgodnie z procedurą. 

   5. Zabezpieczenie opieki medycznej w powiecie żagańskim. 
   Przewodnicząca Rady poprosiła Dyrektora 105 szpitala Wojskowego Sławomira Gaika  

o przedstawienie zabezpieczenia opieki medycznej w powiecie żagańskim. 

   Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego Sławomir Gaik: już 4 lata upływa odkąd 105 Szpital 

Wojskowy objął opieką medyczną mieszkańców powiatu żagańskiego. Od roku 2010 kontrakt 

na całą służbę zdrowia wzrósł dwukrotnie, co przekłada się najakość świadczonych usług, jak 

również na zatrudnienie w szpitalu żagańskim. Pielęgniarki w 99% zatrudnione są na umowę o 

pracę, nie stosujemy dla kobiet umów kontraktowych, mamy tylko 3 umowy zlecenia. Lekarze 

zatrudnieni są w różnych formach: umowy o prace, umowy kontraktowe, w zależności, jakie są 
potrzeby szpitala. W celu zwiększenia liczby pacjentów na oddziale wewnętrznym, warto byłoby 

się zastanowić nad budową jeszcze jednej kondygnacji w budynku przy ul Żelaznej w Żaganiu, 

ale to już będzie decyzja Rady Powiatu. Ponadto powtórzę to, co powiedziałem na spotkaniu  

z udziałem przedstawicieli Wojewody, brak współpracy z Nowym Szpitalem w Szprotawie. Nie 

ma spójności, współpracy i dlatego Szprotawa działa sobie, my działamy sobie i nie ma czegoś 
takiego, abyśmy utworzyli coś nowego, innego w tym powiecie, co byłoby potrzebne dla 

pacjenta, bo w Szprotawie jest oddział wewnętrzny i w Żaganiu jest również oddział 

wewnętrzny;  

w Szprotawie jest odział chirurgii jednego dnia, w Żaganiu jest oddział chirurgii ogólnej. 

Dlatego wspólne rozmowy i współpraca są konieczne dla dobra mieszkańców. Ponadto czynimy 

starania, aby w Żaganiu przy szpitalu był rezonans. Oczekiwania pacjentów na wizyty  

w poradniach specjalistycznych związane są z tym, że brakuje specjalistów. 

   Ponadto Dyrektor 105 Szpitala omówił działalność szpitala w Żaganiu, zakresy i wartość 
kontraktów w latach 2010 – 2014, przedstawił ilość leczonych pacjentów i przeprowadzonych 

zabiegów specjalistycznych w latach 2010 – 2014, ilość przyjętych pacjentów w poradniach 

specjalistycznych, zasoby kadrowe w filii Żagań, funkcjonowanie systemu ratownictwa 

medycznego, dostępność usług medycznych. Szczegółowe sprawozdanie o zabezpieczeniu 

opieki medycznej w powiecie żagańskim stanowi załącznik do protokołu. 

   Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: na terenie powiatu żagańskiego mamy jeszcze drugi szpital  

w Szprotawie, który należy do Spółki Nowy Szpital. Dyrektor 105 Szpitala powiedział o braku 

współpracy. Z czego to wynika? Ja mogę się domyślać, że każdy szpital walczy o kontrakty, ale 

uważam, że nasza odpowiedzialność jest taka, że powinniśmy doprowadzić do współpracy.  

W Nowym szpitalu mamy odział wewnętrzny, pediatrię i zabezpiecza ogromny teren, bo całą 
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Szprotawę i sąsiednie gminy. Czego Pan by oczekiwał? Czy doprowadzić do spotkania Dyrekcji 

Spółki Nowy szpital i Dyrekcji 105 Szpitala Wojskowego, żebyście ze sobą współpracowali? Bo 

tutaj jest ten problem, który da się zauważyć. Współpraca może spowodować lepszą opiekę 
zdrowotną mieszkańców powiatu żagańskiego. 

  Dyrektor 105 szpitala Wojskowego Sławomir Gaik: oczywiście takie spotkanie jest potrzebne, bo 

tu musi być współpraca. Uważam, że przy udziale Rady Powiatu należy stworzyć koncepcję 
zabezpieczenia medycznego powiatu. Ja nie widzę współpracy polegającej na kierowaniu 

pacjentów do Szprotawy, bo do tego nie dojdzie. Wartość kontraktu szpitala w Szprotawie 

wynosi około 5.000.000,00 zł a w Żarach 25.000.000,00 zł i dlatego trzeba wiedzieć, że jeżeli 

coś jest małe i słabe to nie może funkcjonować. Jeżeli na oddziale wewnętrznym w szpitalu  

w Szprotawie jest tylko dwóch lekarzy a na oddziale pediatrii jeden lekarz, to nie można 

zabezpieczyć całodobowej opieki medycznej przez 30 dni w miesiącu. Dlatego w pierwszej 

kolejności należy opracować plan zabezpieczenia medycznego, co w powiecie żagańskim jest 

potrzebne, bo jest wiele dziedzin, które można rozwinąć a nie dublować. Brakuje nam oddziału 

geriatrii, paliatywnego, opiekuńczo – leczniczego, dobrej rehabilitacji. Dlaczego nie iść w tym 

kierunku a powielać to, co jest małe i słabe. 

Radny Mirosław Gąsik: pytanie do Starosty, czy w sprawie spotkania dyrekcji szpitali zostało 

już coś zrobione? 

Starosta Anna Michalczuk: zaproszenia jeszcze żadne nie zostały przesłane, ale szpital tak 

naprawdę jest otwarty na każdą naszą propozycję spotkania i myślę, że z Dyrektorem 105 

Szpitala Wojskowego. Natomiast nie wiem, jak podejdzie do tego Spółka Nowy Szpital  

w Szprotawie. Jednak obiecuję, że w najbliższym czasie wystosujemy zaproszenia do 

Dyrektorów oraz do Radnych Powiatu i spróbujemy zorganizować takie spotkanie. 

   Radny Andrzej Chodań: Panie Dyrektorze, jak dobrze zrozumiałem Pańską wypowiedź, to 

rozumiem, że oddział wewnętrzny w Żagańskim szpitalu jest niezagrożony i planuje się 
rozbudowanie tego oddziału.  

  Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego Sławomir Gaik: na dzień dzisiejszy muszę powiedzieć, że jest 

zagrożony. Przede wszystkim z tego, co nas interesuje, z czego jesteśmy rozliczani przez nasz 

organ założycielski to ekonomia i to jest prawie na pierwszym miejscu, bo na pierwszym jest 

zabezpieczenie pacjenta. Oddział mały przy 12 łóżkach nie jest w stanie zbilansować się, bo 

pracuje na tym oddziale 4 lekarzy internistów specjalistów oraz cały zespół pielęgniarski taki, 

który mógłby zabezpieczyć oddział 30 łóżkowy. Pracuje tylko dla 12 pacjentów. Możliwości są 
dużo większe, natomiast ze względu na infrastrukturę nie można zwiększyć ilości łóżek na tym 

oddziale. Mogę tylko zapewnić, że tu nikt nie straci pracy, będą ewentualnie przesunięcia. 

Natomiast jestem zdania, że oddział musi być specjalistyczny, duży z możliwościami leczenia  

większości przypadków.  

   Radny Krzysztof Blajer: moim zdaniem szpital w Szprotawie czuje się zagrożony dlatego, że na 

terenie naszego powiatu funkcjonują 3 placówki, czyli szpital w Żarach, Nowej Soli  

i Szprotawie. Placówka w Szprotawie jest najmniejsza i być może obawia się większej 

konkurencji, większych szpitali i dlatego może chciałaby takiej gwarancji, że nie zostaną 
naruszone jej interesy, integralność i jej oddziaływanie po to, żeby utrzymać się na rynku. 

Ponadto proszę Dyrektora 105 Szpitala Wojskowego o wyjaśnienie innych spraw: 

   - aktualnie jest duża kolejka do lekarzy specjalistów, do niektórych lekarzy nawet kilkanaście 

miesięcy. Z moich informacji wynika, że w 105 Szpitalu do endokrynologa są zapisy na 

miesiąc wrzesień, jak długie kolejki są do pozostałych specjalistów? Czy jest możliwe, aby  

w przyszłości sytuacja uległa poprawie? Co Pan, jako zarządzający placówką służby zdrowia, 

sądzi o rządowym projekcie dotyczącym zmniejszenia kolejek w służbie zdrowia? 



 6 

- są starania, aby na Uniwersytecie Zielonogórskim utworzyć wydział lekarski. Czy 105 Szpital 

zamierza współpracować z uniwersytetem, czy wpłynęłoby to pozytywnie na funkcjonowanie 

szpitala, myślę o stażach dla przyszłych lekarzy oraz przyciągnięciu absolwentów? 

   - w mediach ostatnio mówiło się o wzroście wieku pielęgniarek, co świadczy o małym 

zainteresowaniu młodych osób. Czy podobny problem istnieje w 105 Szpitalu, czy stanowi to 

jakiś problem, na uzdrowienie tej sytuacji, aby utworzyć kierunek szkoły średniej dla 

pielęgniarek, tak, jak kiedyś było liceum medyczne w Żarach? 

  Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego Sławomir Gaik:  

   - w sprawie szpitala w Szprotawie – nie mam zamiaru ingerować w szpital w Szprotawie, chcę, 
żeby można było na jakimś etapie współpracować, rozmawiać i coś dobrego jeszcze stworzyć, 
wykorzystując tamten personel. 

   - w sprawie kolejek do lekarzy specjalistów – kolejki będą do jednych specjalistów dłuższe do 

innych nie ma prawie w ogóle. Jest to związane z brakiem specjalistów np. endokrynologów.  

W całym województwie mamy kilku. To, że w ogóle poradnia endokrynologiczna jest  

w Żaganiu to należy się cieszyć, bo jest jeden lekarz, który przyjmuje tyle ile może a oprócz 

tego przyjmuje jeszcze na oddziale. 

    - w sprawie personelu średniego (pielęgniarek) – oczywiście ten personel starzeje się, 
zatrudniamy też kobiety w wieku emerytalnym, zatrudniamy na umowę zlecenia. Szkoły 

pielęgniarskie przestały funkcjonować i z pewnością przyjdzie taki okres, że będzie 

pielęgniarek brakowało. 

   - w sprawie utworzenia wydziału lekarskiego na Uniwersytecie Zielonogórskim – jesteśmy  

w stałym kontakcie z władzami województwa i będzie taki wydział utworzony dla 60 osób. 

Jednak nie będzie to łatwe, ponieważ mamy w województwie również oddziały kliniczne i do 

tego potrzebny jest jeszcze cały potencjał nauk podstawowych. 

   Radny Leon Cuprych: w sprawie organizacji spotkania z dyrekcją szpitala w Szprotawie i Żarach 

– demokracja jest dobra, ale w odpowiednim momencie. Chodzi o to, że to są spółki prawa 

handlowego i to one powinny prowadzić ze sobą rozmowy. Musi być opracowany program dla 

powiatu i nasza rola, jako radnych jest taka, że możemy rozważyć dobudowę piętra w budynku 

szpitala w Żaganiu, aby zwiększyć przepustowość tego szpitala. Należy patrzeć też na sprawy 

ekonomiczne, bo jeżeli oddział będzie przynosił straty, to nikt nie będzie prowadził działalności 

ze stratą. Dlatego nasze działania, jako radnych powinny iść w tym kierunku, aby wspomóc 

pewne działania, znaleźć środki na to, żeby rozbudować i wyposażyć szpital, żeby zwiększyć 
bezpieczeństwo pacjentów, aby skrócić kolejki i żeby było zabezpieczenie medyczne. My jako 

radni nie możemy ingerować w spółki, bo są zarządy, które odpowiadają za swoją działalność. 

  Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego Sławomir Gaik: bardzo potrzebne byłaby dobudowa piętra, 

bo wtedy oddział wewnętrzny dla całego powiatu byłby niezagrożony. 

  Radny Tadeusz Kosmatka: przy okazji chciałem podziękować za działania, o które zawsze tu 

wnioskuję, odnośnie kolejek do specjalistów, bo rzeczywiście jest poprawa, idzie to w dobrym 

kierunku, tylko, żeby to szło z postępem. W odniesieniu do planowanego spotkania, uważam, że 

Nowy Szpital w Szprotawie i 105 Szpital Wojskowy  są to dwie przeciwstawne jednostki, gdzie 

jest konkurencja, swoje interesy, dlatego to spotkanie nie powinno dotyczyć tych dwóch szpitali, 

tylko powinniśmy wspólnie z Wojewodą zastanowić się nad tym problemem. Twierdzę, że tu nie 

potrzeba nic dobudowywać, tylko wykorzystać w całości tą strukturę, którą posiadamy. Nie ma 

możliwości, żeby w długim okresie funkcjonowały 3 szpitale na terenie dwóch powiatów tj. 

żagańskim i żarskim. Uważam, że 105 Szpital Wojskowy i Szpital na Wyspie, gdyby wszystko 

przejęła tylko jedna jednostka, łącznie ze Szprotawą, to problem by się rozwiązał bez groźby dla 

Szprotawy. Wtedy takie spotkanie wspólnie z NFZ, który finansuje dość chorą strukturę i dobrze 

byłoby, aby urzędnicy też się nad tym zastanowili, to wówczas jest sens. 

 



 7 

   Radna Elżbieta Buganik:  

   - czy sprawa wynagrodzeń pielęgniarek żagańskich została już wyrównana, czy pracują jeszcze 

na niższych stawkach?  

   - w związku z pomysłem Ministra Zdrowia, czy dyrektorzy i lekarze zastanawiali się, jaki to 

będzie miało wpływ pacjentów, na rozładowanie tych kolejek do specjalistów, żeby zgłaszać 
się do lekarza rodzinnego? 

   Dyrektor 105 Szpitala Wojskowego Sławomir Gaik:  

   - sprawa pielęgniarek jest zrealizowana, pielęgniarki żagańskie zarabiają w tej chwili tyle samo  

a nawet w niektórych przypadkach więcej niż pielęgniarki żarskie, 

   - w sprawie kolejek – jest to trudna sprawa. Na pewno Premier i Minister Zdrowia chcieliby, aby 

tych kolejek nie było, ale specjalistów więcej nie ma. Brakuje pediatrów, neonatologów, bo  

w powiecie żarskim i żagańskim mamy po dwóch i jak tym zabezpieczyć noworodki. Nie da 

się stworzyć czegoś bez ludzi, dlatego nie zmniejszy się kolejek, jeżeli w kraju brakuje 

specjalistów, bo nie wszystko załatwią pieniądze. Czy lekarze rodzinni przejmą kompetencje 

specjalistów, może po części tak, ale czy pacjenci będą chcieli przejść od specjalisty do lekarza 

rodzinnego? To jest dyskusja bardzo szeroka. 

   6. Stan bezpieczeństwa przeciwpożarowego i ocena zagrożeń powiatu żagańskiego. 
   Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Żaganiu Marek Ławrecki przedstawił 

sprawozdanie stanu bezpieczeństwa i oceny zagrożeń powiatu żagańskiego w zakresie: j/n: 

   - krajowy system ratowniczo – gaśniczy, 

   - dofinansowanie jednostek OSP, 

   - szkolenie strażaków OSP, 

   - działalność informacyjno edukacyjna, 

   - statystyka działań ratowniczo – gaśnicza za 2013 rok, 

   - interwencje straży pożarnych powiatu żagańskiego, 

   - procedury ratownicze,  

   - kontrole obiektów, 

   - wnioski w zakresie poprawy bezpieczeństwa mieszkańców, obiektów, terenów oraz 

środowiska. 

   Radny Krzysztof Blajer:  

   - czy istnieje system wynagradzania ochotników OSP? 

   - czy wykryto sprawców fałszywych alarmów i jakie ponieśli konsekwencje? 

   - w przypadku ratowania ludzkiego mienia, liczy się czas dojazdu do miejsca, które miejsca  

w powiecie utrudniają dojazd oraz stanowią niebezpieczeństwo dla załogi dojeżdżającej? 

   Komendant PPSP Marek Ławrecki:  

- w sprawie miejsc utrudniających dojazd – generalnie takich miejsc nie ma, jadąc do działań 
ratownicy są narażeni na jakieś niebezpieczeństwo, ponieważ nie jest to normalny wyjazd, 

tylko alarmowy, który ciągnie za sobą różnego rodzaju reakcje. 

- wynagradzanie OSP – nabór prowadzony jest ciągle, strażacy za udział w działaniach 

otrzymują od gmin ekwiwalent. 

- fałszywe alarmy – nie jesteśmy w stanie ich wykluczyć, jeżeli są to alarmy złośliwe to 

zgłaszamy sprawę na policję. Dysponujemy nagraniami, bo wszelkie łączenia na telefony 

alarmowe są nagrywane. Jednak zasada jest taka, że musimy wyjechać do zgłoszenia, bo nigdy 

nie wiadomo, kiedy jest to fałszywy alarm. 

   Sprawozdanie w zakresie stanu bezpieczeństwa i oceny zagrożeń powiatu żagańskiego zostało 

przesłane Radnym wraz z materiałami na sesję, które stanowi załącznik do protokołu. 
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   7. Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie żagańskim. 
Komendant Powiatowy Policji Artur Kamiński: sprawozdanie zostało przesłane przed sesją 
Radnym w wersji papierowej, jeśli są pytania do przedstawionego sprawozdania, będę udzielał 

odpowiedzi. 

W sprawozdaniu przedstawiono zagadnienia j/n: 

- struktura organizacyjna Komendy Powiatowej Policji w Żaganiu, 

- zmiany na stanowiskach kierowniczych, 

- przestępstwa i wskaźniki wykrywalności, 

- prewencja i ruch drogowy. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: w roku 2013 zmieniła się struktura organizacyjna 

Powiatowej Komendy Policji w Żaganiu, jak to wpłynęło na pracę Policji, czy pozytywnie, czy 

jest to lepsza struktura niż poprzednia? 

Komendant Powiatowy Policji Artur Kamiński: wiadomo, że w dzisiejszych czasach utworzyć 
coś nowego, nowe stanowiska i wydziały jest bardzo trudno, ale przekonałem Wojewódzkiego 

Komendanta Policji, że jakość pracy wzrośnie. Był duży wydział kryminalny, który pochłaniał 

wydział dochodzeniowo – śledczy. Zauważyłem, że jakość dochodzeń, czyli postępowań 

przygotowawczych spadła, więc powstał wydział dochodzeniowo – śledczy i wydział 

kryminalny. Również był jeden wydział prewencji teraz jest wydział sztabu i prewencji, dlatego, 

że mamy na naszym terenie dużo imprez masowych, które muszą być zabezpieczone 

kompetentnie i zgodnie z przepisami przez wydział sztabu. Oddziały powstały za zgodą 
Wojewódzkiego Komendanta Policji. 

Radny Krzysztof Blajer:  

- rejon przy ul. Pstrowskiego oraz Żaganny, tam przy sklepie Biedronka, jak również przy 

sklepach ze sprzedażą alkoholu i papierosów, dość często pojawiają się osoby w stanie 

nadużycia alkoholu i nagabują przechodniów prosząc o pieniądze, co stwarza niebezpieczne 

sytuacje. Zwracam się z prośbą, aby patrole, które przejeżdżają, baczniej zwróciły uwagę na te 

miejsca, 

- krzyżówka ul. Śląskiej i ul. Buczka, jest nieoznakowana a jest często używana. Ludzie 

przechodzą z ul. Śląskiej i z pozostałych rejonów miasta koło postoju taksówek, jak również 
od sklepu Rossman w stronę ul. Buczka i przechodzą przez całe skrzyżowanie. Są tam jeszcze 

dwa przejścia dla pieszych, ale nie są używane, bo nie są adekwatnie blisko, pierwsze jest na 

wysokości PCPR ul. Śląska, ale tam się nikt nie cofa, żeby się wracać i drugie przejście wzdłuż 
ul. Żarskiej w stronę miasta. Zwracam się z prośbą, czy mógłby Pan przedstawić takie 

rozwiązanie, jak ten problem rozwiązać? 

- wyjazd z ul. Buczka i włączenie się do ruchu w kierunku miasta, tam też jest problem  

z wyjazdem, czy można znaleźć rozwiązanie, żeby ten wyjazd ułatwić? 

Komendant Powiatowy Policji Artur Kamiński:  

- w sprawie osób, które proszą przechodniów o pieniądze – na takie sytuacje reagujemy we 

współpracy ze Strażą Miejską, jednak te osoby się przemieszczają z jednego miejsca na drugie, 

ale my reagujemy, 

- w sprawie oznakowań i przejść dla pieszych – jak powiedziałem nie od wszystkiego jest 

policja, my wielokrotnie służymy pomocą, opiniujemy zmiany organizacji ruchu, nie stawiamy 

znaków drogowych.  

Radny Tadeusz Kosmatka: kiedyś byłem pesymistycznie nastawiony do pracy policji, to dzisiaj 

muszę powiedzieć parę słów dobrych. Otrzymuję pozytywne sygnały, że to, co się dzieje dzisiaj 

w policji zaczyna iść w dobrym kierunku. Z otrzymanego materiału wynika, że przestępczość 
wzrasta, ale to wynika z drobnych spraw, których jest bardzo dużo. 

Radny Jacek Grzelak: na ręce Komendanta chciałem złożyć podziękowania dla Komendanta 

Komisariatu w Szprotawie za prowadzenie swojej placówki w bardzo dobry i wzorowy sposób. 
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Miałem do czynienie z Komisariatem w ostatnim okresie czasu i zauważyłem, że mimo ciężkich 

warunków lokalowych z racji przeprowadzanego remontu, dostępność, kompetencja  

i uprzejmość, takie cechy rzucają się w oczy. 

Radna Elżbieta Buganik: w jaki sposób policja reaguje na jazdę motocyklistów, bo w Miodnicy 

jest to duży problem? 

Komendant Powiatowy Policji Artur Kamiński: ten problem jest nie tylko w Miodnicy, bo jest 

również w Żaganiu ul. Kochanowskiego, Konopnickiej. Jeszcze za poprzedniego Komendanta 

była taka taktyka, że my ich nie ścigamy, my ich nagrywamy, ustalamy i docieramy do tych 

osób. Jednak statystycznie motocykliści nie są sprawcami wypadków. 

Sprawozdanie ze stan bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie żagańskim stanowi 

załącznik do protokołu. 

            8. Sprawozdanie Zarządu Powiatu Żagańskiego z realizacji programu współpracy Powiatu 

Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w roku 2013. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: radni otrzymali sprawozdanie z materiałami na sesję, czy są 
w tym temacie pytania? 

Radni nie zadawali pytań 

                   9. Interpelacje radnych. 
Radny Andrzej Chodań: przypominam, że na posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych, prosiłem  

o drogę obwodową w Żaganiu, żeby zająć się tym tematem. Obiecano mi, że w sezonie wiosen-

nym ten temat będzie podjęty. 

Radny Leon Cuprych:  

- w sprawie chodnika w Chotkowie, bo został częściowo wstrzymany, czy będzie dokończony? 

- zwrócili się do mnie mieszkańcy Chotkowa w sprawie oczyszczenia rowu w Chotkowie.  

W 2010 roku składałem interpelację w tej samej sprawie i w odpowiedzi otrzymałem wyja-

śnienie, że czyszczenie rowu w Chotkowie, zgodnie z ustaleniami i harmonogramem, zostanie 

wykonane do końca 2010 roku. Teraz mamy 2014 rok i to nie zostało zrobione, mieszkańcy 

proszą o odtworzenie rowu, bo ten rów przy drodze jest praktycznie zaorany. Ponadto jest 

również prośba mieszkańców, o udostępnienie im kilku krawężników, to we własnym zakresie 

zrobiliby sobie odpływ na wodę, która przelewa się przez ich podwórko. 

Radny Jacek Grzelak: chciałem przekazać od mieszkańców wsi Lubiechów i Śliwnik, które były 

przekazane przez Sołtysów na ostatniej sesji Rady Miasta w Małomicach, gorące podziękowania 

i kibicowanie ekipie Wydziału Transportu i Dróg Starostwa Powiatowego w Żaganiu, za 

wzorowe prace przy wycince poboczy. Zostałem zobligowany do tego, żeby serdecznie podzię-
kować i zapytać, czy w takim tempie te prace będą realizowane do krzyżówki drogi 1042 i czy 

też wzorem odcinka od Polkowiczek do Śliwnika, wzmocnienie pobocza tłuczniem będzie 

kontynuowane, bo jak widać, że jest to bardzo potrzebne i zdaje egzamin. 

Radny Krzysztof Blajer: chodzi mi o służby podległe a konkretnie inspekcję sanitarną i wetery-

naryjną, ponieważ ostatnio pojawiły się informacje, że w Żaganiu pojawiły się szczury, co 

stwarza zagrożenie epidemiologiczne. Jakie działania podjęły te służby, żeby zadbać o bezpie-

czeństwo mieszkańców? 

                  10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

                       1) zmian budżetu, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych. 

    2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2014 – 2022, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych. 

    3) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Świętego Andrzeja 

Apostoła w Jabłonowie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budow-

lane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Po-

wiatu Żagańskiego, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych. 
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   4) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Wniebowzięcia NMP  

w Żaganiu na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy za-

bytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagań-

skiego, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 17 radnych. 

    5) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Świętego Bartłomie-

ja Apostoła w Miłakowie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty bu-

dowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze 

Powiatu Żagańskiego, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Obrady sesji opuścił Radny Andrzej Katarzyniec zwalniając się u Przewodniczącej Rady,  

w dalszych obradach sesji brało udział 16 radnych. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 16 radnych. 

   6) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko Katolickiej p.w. Narodzenia NMP  

w Chotkowie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Ża-

gańskiego, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 16 radnych. 

    7) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Jana Chrzciciela w 

Dzietrzychowicach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu 

Żagańskiego, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 16 radnych. 

    8) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2014 roku, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Dyrektora PCPR o przedstawienie uzasadnienia. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: budżet jest o 200.000,00 zł większy w porównaniu do roku 

2013 jednak lepiej nie będzie, bo część dofinansowań, które możemy realizować jest uzależniona 

od wysokości przeciętnego wynagrodzenia. Ponadto jest bardzo dużo wniosków z roku 2013  

w zakresie przedmiotów ortopedycznych i sprzętu rehabilitacyjnego, które nie były zrealizowane  

z tego względu, że w czerwcu ubiegłego roku skończył się środki finansowe, więc teraz prawie 

400 wniosków przeszło do realizacji na rok 2014. W związku z tym mogą się pojawić niezadowo-

lenia mieszkańców powiatu, jeżeli chodzi o dofinansowania chociażby do turnusów rehabilita-

cyjnch, bo chcemy w tym roku ograniczyć dofinansowania i w pierwszej kolejności takie dofinan-

sowanie otrzymają osoby, które do tej pory z takiego dofinansowania nie korzystały.  

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 16 radnych. 

    9) nieodpłatnego nabycia nieruchomości w formie darowizny na rzecz Powiatu Żagań-

skiego od Skarbu Państwa, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 16 radnych. 

  10) zmiany uchwały Nr IV/5/2011 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 stycznia 2011 r.  

w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Ża-

gańskiego na lata 2011 – 2018. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczących 

Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 16 radnych. 
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      11. Odpowiedzi na interpelacje. 
      Wicestarosta Henryk Janowicz:  

      - w odpowiedzi na interpelację złożoną przez Radnego Jacka Grzelaka - wzmocnienie pobocza 

tłuczniem będzie kontynuowane, bo jest to potrzebne.  

      - w odpowiedzi na interpelację Radnego Andrzeja Chodania – odpowiedź zostanie udzielona na 

piśmie, ale w tej chwili również udzielę odpowiedzi. W najbliższym czasie będą realizowane 

prace na drodze obwodowej. 

      - odpowiedź na interpelację złożoną przez Radnego Leona Cuprych zostanie udzielona na piśmie.  

      12. Wnioski. 
      Radny Jacek Grzelak: w imieniu Sołtysa wsi Bobrzany chciałem złożyć wniosek o wykonanie 

przejścia dla pieszych w m. Bobrzany między świetlicą a parkingiem. W uzasadnieniu wniosku,  

w ostatnim roku została wyremontowana świetlica wiejska, po tej samej stronie został wykonany 

plac zabaw dla dzieci, natomiast w tej chwili został wykonany po przeciwległej stronie parking dla 

samochodów osobowych i dlatego należałoby połączyć te trzy obiekty przejściem dla pieszych  

i oznakować je dla bezpieczeństwa przechodzących dzieci oraz uczestników imprez kulturalnych  

i rozrywkowych, ponieważ droga 1042 jest dość uczęszczana. 

      13. Informacje i oświadczenia. 
      Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz wyznaczyła do zapoznania się z protokołem XXX sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 31 marca 2014 roku Radnego Zbigniewa Telera oraz Radnego 

Andrzeja Barylaka, 

      Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła n/w informacje: 

      - obowiązek składania zeznań majątkowych do dnia 30 kwietnia 2014 roku, 

      - wystąpienie pokontrolne Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze, 

      - wycofanie przez Wójta Gminy Brzeźnica skargi na bezczynność Starosty, 

      - rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Lubuskiego dotyczące uchwały w sprawie powierzenia Gminie 

Żagań o statusie miejskim zadań w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki w 2014 roku, w 

części §6 w zakresie słów: „z mocą od 01.01.2014 r.”, 

      - dotacja dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. św. Józefa w wysokości 445.685,41 zł od Ministra 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego, 

      - pismo w sprawie przebudowy drogi powiatowej 1071F w Brzeźnicy – sprawa została omówione w 

pkt. 4 porządku obrad sesji., 

      - sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest powiat 

żagański. 

      14. Zamknięcie obrad XXX sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
      Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz o godz. 13

10
 ogłosiła zamknięcie obrad XXX sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 31 marca 2014 roku. 

 

               Protokołowała  

           Henryka Świątek  

 

                                                                Przewodnicząca Rady Powiatu Żagańskiego 

                                       Ewa Gancarz 

 
 


